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Slovo úvodem 
 

Vážení spoluobčané, milí čtenáři a přispěvatelé, 
 

 děkujeme Vám všem za Vaši přízeň a budeme moc rády, když opět do Zpráv 

z Mladkova přispějete jakýmkoliv názorem, reakcí, pozváním, poděkováním 
či reportáží, čímž obohatíte toto periodikum o lepší informovanost občanů. 
 

A co Vám letos k Vánocům přát? 
Abyste jeden druhého měl moc rád. 

Vánoce nejsou jen o dárcích, věřte mi. 

S vánočními svátky chodí láska a radost po zemi. 
Láska, víra, radost a přátelství, to jsou dary nejcennější. 

Ještě zdraví patří k tomu a to do každého domu. 
Přeji Vám s láskou všem, v klidu a s radostí prožívejte Štědrý den. 

I kdyby nebyl letos sníh, ať všude znějí vánoční koledy, zpěv a smích. 
Krásný úsměv na tváři, ať zahřeje a zazáří. 

 
Krásné vánoční svátky a v novém roce vše nejlepší Vám přeje redakce. 

 
_________________________ 
Titulní strana – Nově ozdobený vánoční strom v Mladkově (B. Matouš) 
 

 
 

 

Vážení občané, chalupáři, 
 
 všichni si již jistě užíváte adventní čas a přípravy na Vánoce vrcholí. 
Náš nejvyšší vánoční strom je oděn do nového světelného hávu a každý večer tvoří 
vánoční dominantu našeho městyse. Vždy ke konci roku všichni hodnotíme 

a bilancujeme, co se v daném roce povedlo a co nás čeká v roce dalším. A proto i já 
přidám pár řádků do našeho zpravodaje. V každém zpravodaji Vám přináším 
informace za uplynulé období a nyní tedy zbývají poslední informace z roku letošního.  
 Na našem náměstí pokračují práce na restaurování sloupu Panny Marie. 
Byl připraven nový základ a osazeny nové schody. V současné době pokračují práce 
v ateliéru restaurátora a na jaře budou části sloupu a balustrády opět osazovány 

nazpět. Na přípravě nových stavebních parcel jsme ve fázi hotového geometrického 
plánu pro nové parcely a hotového projektu na vodovod a kanalizaci. Bylo také 
provedeno odstranění náletových dřevin a pařezů. Po novém roce tedy plánujeme začít 
stavební pozemky prodávat, a jak počasí dovolí, začneme s budováním přístupové 
komunikace. Také pokračují práce na projektu cyklostezky Celné - Mladkov - Lichkov, 
který je řízen pod vedením Sdružení obcí Orlicko. K tomuto projektu byla také 

zastupitelstvem schválena smlouva o partnerství a spolupráci deseti obcí na projektu 
cyklostezky Jablonné nad Orlicí - Králíky - Dolní Morava, aby mohla být cyklostezka 
propojena do všech obcí.  
 Jistě jste si všimli, že jsme začali s pracemi v objektu bývalé hospody. I přesto, 
že jsme dosud neobdrželi žádnou dotaci, je nutné provést postupnou rekonstrukci. 

Tak jsme zahájili přestavbu spodního patra, aby tam mohla vzniknout nová ordinace 

obvodního lékaře, protože stará ordinace je ve špatném stavu a obtížně přístupná 
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pro starší pacienty. Nyní probíhá postupné vyklízení a odstranění starých omítek. 
Následovat bude výstavba pevných stropů, příček a poté nová elektroinstalace, 
vodovod, kanalizace a topení. Když se neobjeví žádné komplikace, tak jak to u starých 

domů bývá, rádi bychom měli ordinaci připravenou do prázdnin. I náš park 

na křižovatce prošel revitalizací a jsou tam již osazeny nové rostliny. Na jaře 
provedeme finální úpravy a park může zase dělat radost nám všem.   
  
 Zastupitelstvo městyse schválilo výši takzvaného „poplatku za popelnice“, 
který činí pro příští rok 750,- Kč. K tomuto mírnému navýšení jsme nuceni přistoupit 

z důvodu navýšení cen za odvoz a likvidaci odpadu. U stočného jsme ponechali jeho 
výši na stejné ceně jako v roce letošním. Končí nám doba udržitelnosti projektu, 
a proto prozatím nemusíme stočné navyšovat. Také se zabýváme otázkou případného 
pořízení nádob na tříděný odpad - papíru a plastu. Nádoby bychom pořizovali s dotací 
a mohli by být u každého domu a nahradit tak pytlový sběr. V tomto čísle proto 
nacházíte anketní lístek, abychom znali Váš názor, jak chcete pokračovat ve sběru 

těchto komodit. Proto Vás prosím o odevzdání těchto lístků. 
 
 Závěrem velmi rád vyslovuji obrovské poděkování za uspořádání akcí - Posezení 
s cimbálovou muzikou, Lampionového průvodu, Vánočního jarmarku, Rozsvícení 
našeho vánočního stromu. Moc děkuji všem složkám, škole a jednotlivcům 
za přípravu a uspořádání těchto kulturních akcí. V příštím roce kromě tradičních akcí 

náš městys oslaví 670 let od první písemné zmínky. Věřím, že se opět rádi všichni 
potkáme. 
 
 Přeji Vám všem krásné Vánoce, pohodové svátky a mnoho a mnoho zdraví, štěstí 
a lásky v novém roce. 

             Váš starosta 
   

         
  

         
   
 

Zápis č. 6 ze zasedání zastupitelstva městyse Mladkov 

ze dne 14. 9. 2023 
 

Přítomní zastupitelé: 

Ing. Martina Beňová (1), Iveta Fendrichová (2), Jiří Filip (3), Martina Jirčíková (4), 
Tomáš Novotný (5) - omluven, Lucie Pohanková (6), Zbyněk Severýn (7), Lenka Sokolíková (8), 

Ing. Roman Studený (9)  
Hlasování zastupitelů: A pro, N proti, Z zdržel se hlasování  

Pokud není uvedeno jinak, zastupitelstvo městyse (dále jen ZM) hlasovalo jednomyslně.  
 

Činnost úřadu městyse – opravy v ZŠ a MŠ, chodník v parku u školy, oprava studánky 
na Hinterwinklu, oprava potrhané fólie na svahu u dětského hřiště ve Vlčkovicích, příprava 

podkladů pro energetickou koncepci a energetický management, příprava dotace na digitálně 
technickou mapu, proběhlo jednání ohledně Králické pevnostní oblasti 
 

Organizační a majetkové záležitosti městyse  

a) Smlouva o zřízení věcného břemene  
SM seznámil se zněním Smlouvy o zřízení věcného břemene – služebnosti č. IV-12-

2022084/VB/02 se společností ČEZ Distribuce, a.s. zastoupené společností ELRO Czech, s.r.o. 
Obsahem věcného břemene je právo Oprávněné umístit, provozovat, opravovat a udržovat 
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Zařízení distribuční soustavy na Dotčené nemovitosti (p. p. č. 5458 v k. ú. Mladkov) provádět 

jeho obnovu, výměnu a modernizaci za jednorázovou náhradu 4 100,-Kč bez DPH na dobu 
neurčitou.  

ZM schvaluje Smlouvu o zřízení věcného břemene – služebnosti č. IV-12-2022084/VB/02 
se společností ČEZ Distribuce, a.s. zastoupené společností ELRO Czech, s.r.o. a pověřuje 

starostu podpisem smlouvy.  
 

b) Rozpočtová opatření  
Účetní městyse předkládá rozpočtová opatření č. 6/2023, č. 7/2023 a 8/2023. Starosta městyse 

seznámil přítomné se zněním rozpočtových opatření, která budou přílohou č. 2 zápisu 
ze zasedání.  

ZM bere na vědomí Rozpočtová opatření č. 6/2023, č. 7/2023 a 8/2023.  
 

c) Změny územního plánu  
SM přednesl stanovisko úřadu územního plánování k návrhům na změnu v Územním plánu obce 

Mladkov. Podané byly další tři návrhy.  
ZM schvaluje zařazení návrhů č. 5, 6 a 7 do procesu pořizování Územního plánu Mladkov.  

 
d1) Žádost o koupi pozemku manželé xxxxxxxx  

Manželé xxxxxxxx žádají o koupi lesního pozemku p. p. č. 5471 v k. ú. Mladkov o výměře 205 m2, 
kterou předchozí majitel oplotil. Záměr prodeje byl vyvěšen na úřední desce. Zastupitelé navrhují 
zachovat prodejní cenu pozemku 100,- Kč/m2, jako u předchozích prodejů a dřeviny 

za minimální cenu 15 200,- Kč.  
ZM odkládá žádost manželů xxxxxxxxxx o koupi p. p. č. 5471 v k. ú. Mladkov. 

 
d2) Žádost o koupi pozemku pan xxxxxxxxxxxxx  

Pan xxxxxxxxxxxxx žádá o koupi lesního pozemku p. p. č. 330/1 v k. ú. Vlčkovice u Mladkova 
o výměře 3 367 m2, z důvodu ucelení svých přilehlých pozemků.  

ZM zamítá žádost pana xxxxxxxxxxxxxx o koupi lesního pozemku p. p. č. 330/1 
v k. ú. Vlčkovice u Mladkova.  

 
Došlé spisy a žádosti  

a) Osvětlení vánočního stromu  
Byly poptány firmy na návrh osvětlení vánočního stromu. Nabídku jsme obdrželi od firmy Ateliér 

Maur v několika variantách.  
ZM schvaluje nákup vánočního osvětlení v ceně do 250 000,- Kč.  

 
b) Autobusové zastávky  

Obdrželi jsme nabídku na pořízení autobusových zastávek do Mladkova a Vlčkovic. 
Ve Vlčkovicích je třeba nejprve zajistit pozemek pod zastávku.  

ZM schvaluje nákup zastávky do Mladkova.  
 

c) Oprava komunikace  
Byla provedena poptávka po opravě místní komunikace ve Vlčkovicích. Nejvýhodnější nabídku 

nabídla firma Opravex s.r.o. Předsedající navrhuje opravit, zadat opravu komunikace.  
ZM schvaluje opravu místní komunikace firmou Opravex s.r.o.  

 
d) Žádost stolní tenis  

Oddíl stolního tenisu žádá o příspěvek na činnost oddílu pro sezonu 2023-2024 ve výši 
10 000 Kč.  

ZM schvaluje příspěvek oddílu stolního tenisu ve výši 10 000,- Kč. 
 

Diskuse a usnesení  
p. R. Studený- podal přítomným informaci o kalkulaci na opravu střechy obchodu v Mladkově  
p. M. Jirčíková- táže se, na opravu světel v KD v Mladkově  
p. R. Studený- nová světla jsou objednána, čeká se na dodání  
p. M. Beňová- táže se, na poškození elektronické úřední desky  
p. R. Studený- prověříme a zavoláme servis  
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p. xxxxxxxxx- táže se, na možnost výměny pravého zrcadla naproti výjezdu z dolního konce 
Vlčkovic a navrácení značky nejvyšší dovolená rychlost (30) pod truhlárnu ve Vlčkovicích  
p. R. Studený- zrcadlo vyměníme, pokud tam značka byla historicky umístěna, není problém ji 
vrátit  
p. Z. Severýn- táže se, na možnost umístění zrcadla při výjezdu na Králíky v místě bývalé telefonní 
budky  
p. R. Studený- požádáme o umístění PČR  
p. xxxxxxx - táže se, na dohodnuté podmínky při prodeji nových stavebních pozemků, fázi projetu 
a jeho cenu  
p. R. Studený- podmínky nejsou schváleny, čeká se na dokončení projektu  
p. xxxxxxxxxx- táže se, na prosekání cesty na Vlčkovice a vykotlané stromy u vody  
p. R. Studený- nyní se bagrují pařezy, poté bude vysázená alej a pravděpodobně štěrková cesta, 
ohledně stromů oslovíme Povodí Labe  
p. xxxxxxxxxx- táže se, na možnost odříznutí, znepřístupnění průjezdu vozidel z cesty k novým 
stavebním parcelám na cestu kolem truhlárny  
p. R. Studený- již bylo řešeno a plánuje se to  
p. xxxxxxxxx- táže se, na možnost ořezání dřevin v neužším místě komunikace směrem 
na Těchonín  
p. R. Studený- osloví SUS, ať vyzve majitele k jejich odstranění  
p. M. Beňová- táže se, zda se již ozvala firma VAK ohledně cesty  
p. R. Studený- VAK má objednanou firmu Strabag s realizací do konce letošního roku  
p. xxxxxxxxxx- táže se, na přejezd mulčovacího traktůrku po komunikaci mezi obcemi  
p. R. Studený- o nákupu přepravního vozíku se uvažuje, bude řešeno na příští sezónu 
 

 

Zápis č. 7 ze zasedání zastupitelstva městyse Mladkov 

ze dne 12. 10. 2023 
 

Přítomní zastupitelé: 
Ing. Martina Beňová (1), Iveta Fendrichová (2), Jiří Filip (3), Martina Jirčíková (4), 

Tomáš Novotný (5) - omluven, Lucie Pohanková (6), Zbyněk Severýn (7) - omluven, Lenka 
Sokolíková (8), Ing. Roman Studený (9)  
Hlasování zastupitelů: A pro, N proti, Z zdržel se hlasování  

Pokud není uvedeno jinak, zastupitelstvo městyse (dále jen ZM) hlasovalo jednomyslně.  
 

Činnost úřadu městyse – jednání sdružení obcí Orlicko ohledně pořízení štěpkovačů, jednání 
s policií ohledně výjezdu na pozemní komunikaci, došlo k zaměření pozemků, provedla se úprava 

pozemku k soše Jana Nepomuckého, zatrubnění koryta potoka ve Vlčkovicích, proběhla schůzka 
k výsadbě místního parku u školy a u úřadu, kontrola z HZS, probíhá inspekce ve škole 

 
Organizační a majetkové záležitosti městyse  

a) Rozpočtové opatření  
Účetní městyse předkládá rozpočtové opatření č. 9/2023. Starosta městyse seznámil přítomné se 

zněním rozpočtového opatření, které bude přílohou č. 2 zápisu ze zasedání.  
ZM bere na vědomí Rozpočtové opatření č. 9/2023.  

 
b1) Dotace nabídka  

SM seznámil s nabídkou dotací v oblasti odpadového hospodářství a snížení energetické 
náročnosti budovy KD ve Vlčkovicích (č. p. 40).  

ZM schvaluje přípravu podání dotace k odpadovému hospodářství.  
 

b2) Cenová nabídka KD Vlčkovice č. p. 40  
SM předkládá cenovou nabídku firmy Ateliér POD VĚŽÍ, s.r.o pro akci: Projektová dokumentace 

PD snížení energetické náročnosti kulturní dům Vlčkovice č. p. 40 v celkové výši 165 000,- Kč 
bez DPH.  

ZM bere na vědomí cenovou nabídku firmy Ateliér POD VĚŽÍ, s.r.o. na kulturní dům 
Vlčkovice.  
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c) Rallye Králíky  

SM předkládá k projednání žádost Podorlického autoklubu z. s. Bilý Újezd o podporu opakování 
automobilové soutěže Rallye Králíky. Termín II. Rallye Králíky je stanoven na 26. – 27. 4. 2024. 

ZM schvaluje žádost Podorlického autoklubu z. s. Bilý Újezd a souhlasí s pořádáním II. 
Rallye Králíky. 

 
d1) Žádost o pronájem pozemku ČRS Králíky  

Český rybářský svaz, zapsaný spolek, místní organizace Králíky žádá o pronájem pozemku 
p. p. č. 5185 v k. ú. Mladkov (umělá vodní nádrž „Kafčák“).  

ZM schvaluje pacht Českého rybářského svazu, zapsaného spolku, místní organizace 
Králíky na pozemek p. p. č. 5185 v k. ú. Mladkov za cenu 1000,-Kč/rok na dobu 5 let 

a pověřuje starostu podpisem pachtu.  
 

d2) Žádost o koupi pozemku manželé xxxxxxxx  

Manželé xxxxxxxx žádají o koupi pozemků p. p. č. 107/1 v k. ú. Petrovičky u Mladkova o výměře 
31 m2, p. p. č. 107/2 v k. ú. Petrovičky u Mladkova o výměře 14 m2 a části p. p. č. 108/1 

v k. ú. Petrovičky u Mladkova z důvodu ucelení svých přilehlých pozemků. Bude provedena 
pochůzka pozemku zastupiteli.  

ZM schvaluje zveřejnění záměru prodeje p. p. č. 107/1, 107/2 a části p. p. č. 108/1 
v k. ú. Petrovičky u Mladkova.  
 

d3) Žádost o koupi pozemku manželé xxxxxxxx  
Manželé xxxxxxxx žádají o koupi části pozemku p. p. č. 354/2 k. ú. Mladkov z důvodu ucelení 

pozemků kolem domu č. p. 57.  
ZM zamítá prodej části p. p. č. 354/2 v k. ú. Mladkov.  
 

d4) Žádost o koupi pozemku pan xxxxxxxxxxx 
Pan xxxxxxxxxxxx žádá o koupi části pozemku p. p. č. 108/1 v k. ú. Petrovičky u Mladkova 

z důvodu ucelení svých pozemků a pozemku p. p. č. 489/1 v k. ú. Petrovičky u Mladkova 
o výměře 429 m2 z důvodu zpřístupnění spodní části p. p. č. 489/15, případně zřízení věcného 

břemene. Bude provedena pochůzka pozemku zastupiteli.  
ZM schvaluje zveřejnění záměru prodeje části p. p. č. 108/1 v k. ú. Petrovičky u Mladkova. 
 

e) Uzavírání manželství  
Pro uzavírání manželství v Mladkově je potřeba určit místo oddávaní, oddací den a oddávajícího.  

ZM schvaluje, dle § 11a odst. 1 písm. b) zákona č. 301/2000 Sb., o matrikách, jménu 
a příjmení a o změně některých souvisejících zákonů, ve znění pozdějších předpisů a podle 

§ 663 odst. 1 zákona č. 89/2012 Sb., občanský zákoník, ve znění pozdějších předpisů, 
pro uzavírání manželství následující místa: obřadní síň úřadu městyse – Mladkov č. p. 95, 

jiné místo na katastru městyse Mladkov.  
ZM schvaluje oddacím dnem – sobotu.  

ZM schvaluje jako oddávajícího starostu městyse Mladkov Romana Studeného.  
 

Došlé spisy a žádosti  
a1) Projekt akustika  

SM seznámil s návrhem a rozmístěním akustických nízkofrekvenčních solitérních panelů 
AKUPAN v KD Mladkov předložený firmou B.M.N. spol. s.r.o. Praha.  

ZM bere na vědomí návrh a rozmístěním akustických nízkofrekvenčních solitérních panelů 
AKUPAN v KD Mladkov předložený firmou B.M.N. spol. s.r.o. Praha.  

 
a2) Rozpočet akustika  

Cenová nabídka firmy B.M.N. spol. s.r.o. Praha na akustické úpravy sálu KD Mladkov činí 
707 304,- Kč bez DPH.  

ZM bere na vědomí cenovou nabídku firmy B.M.N. spol. s.r.o. Praha na akustické úpravy 
sálu KD Mladkov. 

 
b) Termínovaný vklad  

SM podal informaci o uplynutí doby terminovaného vkladu a navrhuje opětovné uložení 4 mil. Kč 
na půl roku na termínovaný vklad u KB a.s.  
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ZM schvaluje uložení částky 4 mil. Kč na půl roku na termínovaný vklad u KB a. s.  

 
c) Žádost o opravu obecní cesty  

Majitelé nemovitostí č. p. 39, 35, 33 a 58 ve Vlčkovicích žádají o opravu obecní cesty 
p. p. č. 661/1 a 661/2, kterou doposud opravovali vlastními silami.  

ZM bere na vědomí žádost majitelů nemovitostí č. p. 39, 35, 33 a 58 ve Vlčkovicích. 
  

Diskuse a usnesení  
p. R. Studený- podal přítomným informaci o stavu dětského hřiště u školy  
p. R. Studený- seznámil přítomné s nutností rekonstrukce spodního patra hospody z důvodu 
zřízení ordinace praktického lékaře, i v případě, že nebude schválena dotace  
p. xxxxxxxxxx- táže se, na instalaci jednoho sloupu veřejného osvětlení a značky slepá ulice  
p. R. Studený- domluví se s elektrikářem na možné instalaci  
p. L. Sokolíková- informuje o chybějících střešních tabulkách na kapličce ve Vlčkovicích a průsaku 
vody do sakristie  
p. R. Studený- poptá se pokrývače 

 
 

Zápis č. 8 ze zasedání zastupitelstva městyse Mladkov 
ze dne 20. 11. 2023 

 

Přítomní zastupitelé: 
Ing. Martina Beňová (1), Iveta Fendrichová (2), Jiří Filip (3), Martina Jirčíková (4), 

Tomáš Novotný (5), Lucie Pohanková (6), Zbyněk Severýn (7) - omluven, Lenka Sokolíková (8), 
Ing. Roman Studený (9)  

Hlasování zastupitelů: A pro, N proti, Z zdržel se hlasování  
Pokud není uvedeno jinak, zastupitelstvo městyse (dále jen ZM) hlasovalo jednomyslně. 

 
Činnost úřadu městyse - příprava projektů, dokončování probíhajících projektů, osvětlení 

vánočního stromu, příprava návrhu rozpočtu na rok 2024, jednání starostů na Suchém vrchu – 
projekty, dotace, dokončení GP na pozemky, dokončení projektu na cestu a sítě včetně rozpočtu, 

výměna zrcadla u č. p. 9 
 

Organizační a majetkové záležitosti městyse  
a) Rozpočtové opatření  

Účetní městyse předkládá rozpočtové opatření č. 10/2023. Starosta městyse seznámil přítomné 
se zněním rozpočtového opatření, které bude přílohou č. 2 zápisu ze zasedání.  

ZM bere na vědomí Rozpočtové opatření č. 10/2023.  
 
b) OZV o místním poplatku za odpady  

SM předkládá zastupitelstvu ke schválení Obecně závaznou vyhlášku č. 1/2023, o místním 
poplatku za obecní systém odpadového hospodářství. Sazba poplatku bude 750,- Kč za osobu 

nebo rekreační objekt. Obecně závazná vyhláška č. 1/2023 je přílohou č. 3 tohoto zápisu.  
ZM schvaluje OZV č. 1/2023, o místním poplatku za obecní systém odpadového 

hospodářství.  
 

c) Inventarizace  

Místostarostka městyse seznámila přítomné se směrnicí k provedení inventarizace pro rok 2023, 
která obsahuje složení ústřední inventarizační komise a dílčích inventarizačních komisí. 

Inventury proběhnou v termínu od 20. 11. 2023 do 5. 1. 2024. Dále zastupitele seznámila 
s plánem inventur pro rok 2023.  

ZM schvaluje Směrnici č. 1/2023 k provedení inventarizace za rok 2023.  
ZM schvaluje Plán inventur na rok 2023.  

  
d) Přezkum hospodaření městyse  

Účetní městyse předkládá Zprávu z dílčího přezkoumání hospodaření městyse za rok 2023.  
ZM bere na vědomí Zprávu o výsledku dílčího přezkoumání hospodaření městyse Mladkov 

za rok 2023.  
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e) Revokace usnesení  

SM předkládá k revokaci usnesení č. 104/2023 z důvodu nezveřejnění záměru pachtu.  
ZM schvaluje revokaci usnesení č. 104/2023.  

 
f) Smlouva TJ Sport  

TJ Sport Mladkov, z.s. předkládá ke schválení darovací smlouvu – darování práva na převod 
peněžní částky ve výši 3 200 000,- Kč za účelem financování sportu a sportovních zařízení 

Městyse Mladkov.  
ZM schvaluje darovací smlouvu – darování práva uzavřenou mezi TJ Sport Mladkov z.s. 

a Městysem Mladkov na převod peněžní částky ve výši 3 200 000,- Kč a pověřuje starostu 
podpisem smlouvy.  

 
g) Žádost o pronájem pozemku ČRS Králíky  

Český rybářský svaz, zapsaný spolek, místní organizace Králíky žádá o pronájem pozemku 
p. p. č. 5185 v k. ú. Mladkov (umělá vodní nádrž „Kafčák“). Záměr pachtu byl vyvěšen na úřední 

desce.  
ZM schvaluje pacht Českého rybářského svazu, zapsaného spolku, místní organizace 

Králíky na pozemek p. p. č. 5185 v k. ú. Mladkov za cenu 1000,-Kč/rok na dobu 5 let 
a pověřuje starostu podpisem pachtu.  

 
Došlé spisy a žádosti  
a) Natura verde s.r.o.  

Firma Natura verde s.r.o. předkládá nabídku na tříletou následnou a rozvojovou péči o nově 
založenou zeleň, kdy zajistí (kromě zálivky) odbornou péči o vysázené dřeviny v rozsahu, 

kterou vyžadují dotační podmínky.  
ZM neschvaluje nabídku firmy Natura verde s.r.o. na tříletou následnou a rozvojovou péči 

o nově založenou zeleň. 
 

b) Výroční zpráva o činnosti Základní školy a Mateřské školy Mladkov za školní rok 
2022/2023  

Ředitelka ZŠ a MŠ Mladkov předkládá zastupitelstvu Výroční zprávu o činnosti Základní školy 
a Mateřské školy Mladkov za školní rok 2022/2023.  

ZM bere na vědomí výroční zprávu o činnosti Základní školy a Mateřské školy Mladkov 
za školní rok 2022/2023.  

 
Diskuse a usnesení  

pí. M. Beňová- táže se, na střechu na obchodě a přesun praktického lékaře do objektu bývalé 
hospody u Bohouše  
p. R. Studený- řemeslníci čekají na doobjednanou chybějící krytinu a dají dvouletou záruku, 
v objektu bývalé hospody u Bohouše během zimního období budou započaty hrubé stavební práce  
pí. xxxxxxxxxxx- táže se, na opravu autobusové zastávky a posezení u pramene  
p. R. Studený- autobusovou zastávku opraví zaměstnanci a na opravu posezení u pramene osloví 
České lesy  
p. R. Studený- podal informaci o vyhlášení výběrového řízení na zaměstnance městyse 
 
Poznámka: Výpisy z jednání zastupitelstva neprošly jazykovou korekturou. Jedná se o text převzatý z webových stránek 
městyse. 
 

 

 
  11. listopadu  David Michalčák 

Když děti vyrostou, pochopí, že nejkrásnějším darem jsou vzpomínky, které zůstanou. 
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Vítání občánků 
 

V sobotu dne 30. 9. 2023 se konalo na úřadě slavnostní přivítání nových občánků. 
Krátké básničky si připravily děti z místní školy.  

Přivítány byly tyto děti: Lukáš Doleček, Viktor Bašík, Klára Monika Cejnar a Matěj 
Žabka. 
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  17. září   Matoušová Viera   81 let 
    8. října   Doubínek Josef   88 let 
  13. října   Lopatovský Ján   70 let 
   4. listopadu  Moravec Oldřich   80 let 
  10. listopadu  Jiruška Jaroslav   70 let 
  20. listopadu  Lopatovská Božena  65 let 

  21. listopad  Kočová Ludmila   80 let 
  23. listopadu  Šmídová Karla   60 let 
  30. listopadu  Hubálek Antonín  81 let 

  24. prosince  Pacíková Eva   89 let 
  26. prosince  Chaloupka Petr   70 let 
 

Krásná tvář zestárne a perfektní tělo se změní. 
Krásná duše bude ale napořád krásnou duší. 

  

 
 

  Štěrba Jiří   90 let 

  Kalášková Míla  74 let 
 
 

 

Vzpomínka na pana Josefa Jansu 
 

Dne 28. 12. 2023 uplyne již 5 let od doby,  

kdy nás navždy opustil pan Josef Jansa. 
 

Stále vzpomíná a nikdy nezapomene rodina. 

 
  

  

 
 
 
 

 Mateřská škola 
 

  V letošním školním roce je přihlášeno v mateřské škole 17 dětí, z toho 
4 předškoláci. Již po několikáté jsme zapojeni do celoročního projektu Se sokolem 
do života aneb Svět nekončí za vrátky, cvičíme se zvířátky, který je zaměřen 

na všestranný pohybový rozvoj od nejútlejšího věku. Odměnou za celoroční snažení je 

medaile se sokolem, diplom a pracovní sešit se samolepkami. 
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  Celým podzimem nás provázelo slunečné a teplé počasí, které vybízelo 
k venkovním hrám na zahradě, ale např. i k pikniku u radioaktivního pramene 
knížete Rostislava. Toto roční období je velmi pestré a nabízí nám spoustu 

různorodých aktivit. Pro celou školu děti připravily jablečný kompot, ochutnávaly 

různé druhy ovoce a zeleniny (poznávaly je také pomocí čichu a hmatu). 
Na procházkách hledaly houby a s pomocí mobilní aplikace a atlasu hub je poznávaly. 
Díky této činnosti s technologií děti poznaly, že ne vždy se na výsledek rozpoznávání 
houby mohou stoprocentně spolehnout. 
Aplikace totiž nabízela i několik možností 

najednou a nejednalo se vždy o jedlé houby. 
Postupně jsme začínali uspávat i zvířátka, 
která se ukládají k zimnímu spánku, a 
zároveň jsme se loučili s těmi, která odlétají 
do teplých krajin.  
   

 A přišel čas Dušiček. Děti vyrobily 
lucerničky, na které nalepily vzpomínkovou 
básničku a odnesly je na zapomenuté hroby 
na hřbitově. Text básničky zněl: Dušička 
odlétla vysoko na nebe, my tu dnes dušičko, 

myslíme na Tebe.  

S tímto svátkem je spojený také u dětí velmi oblíbený Halloween, ke kterému jsme 

uspořádali strašidelný rej. V pátek 3. listopadu se třída zahalila do přítmí 

a oranžovočerné barvy. Tajemnou cestu do školky ukazoval dětem dav pavoučků. 
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Ale ani děti se nenechaly zahanbit a přišly v nápaditých kostýmech. Během dopoledne 
jsme hráli různé hry, vařili lektvary a zkoušeli strašidelné pokusy, které u dětí měly 
obrovský úspěch. Zároveň jsme šli postrašit starší kamarády do školy. Velké 

poděkování patří také rodičům za přípravu kostýmů, ale i za napečené dobroty 

pro všechna strašidla. 
 Podzim byl letos 
bohatý i na 
společenské akce. 
Koncem září jsme 

společně se žáky ze 
základní školy byli 
vítat nové občánky.  
 
O měsíc později nás 
čekala premiéra na 

svatebním obřadu, 
který se poprvé konal 
na místním úřadě. 
Velikánskou odměnou 
pro nás bylo nejen 
milé poděkování, ale i 

svatební dort od novomanželů, který nám osobně přivezli do školy. Ještě jednou moc 
děkujeme. 
 
 A tím to ještě neskončilo. Následovalo 
vystoupení na setkání seniorů v Domě 

hasičů. I když jsme se snažili, aby mohly 

vystoupit všechny děti i žáci z naší školy, 
bohužel dané prostory v místě konání to 
neumožnily. Krátký program nabídnul 
básničky, lidové písničky a na závěr dětmi 
velmi oblíbený taneček na písničku 
z pohádky Kouzla králů.  

 
 
Posledním veřejným 
vystoupením v 
tomto roce bylo 

zpívání u rozsvícení 

vánočního stromu, 
na kterém se děti i 
žáci sešli 
v rekordním počtu. 
I mnozí posluchači 
žasli, kolik máme 

letos vystupujících. 
Chceme poděkovat 
našemu zřizovateli 
za sladkou odměnu 

při každé společné 
akci.  
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Poslední listopadový týden jsme tradičně pekli perníčky, 5. prosince nás navštívil 
Mikuláš se svojí družinou, dokončujeme plavecký kurz v České Třebové a ještě nás 
čeká společná vánoční besídka s rodiči. 

 

 Přejeme Vám krásné, pohodové vánoční svátky a do nového roku 2024 hodně zdraví. 
                       
     Učitelky MŠ Mgr., Bc. Lenka Mužíková a Pavla Derková DiS. 

 
Základní škola  
 

Plavecký výcvik žáků 
 

 Žáci všech ročníků naší školy v podzimních měsících absolvovali plavecký kurz 
v TJ Plaveckém středisku Česká Třebová. Dle své zdatnosti byli zařazeni do skupin. 
Děti se naučily nebát vody, tančily ve vodě při hudbě. Viděly nácvik záchrany 

tonoucího a samy si vyzkoušely, jak je obtížné se ve vodě pohybovat v oblečení.  
Nechyběla ani volná zábava, při které mohly využít saunu, vířivku, tobogán a hry se 

svými vodními hračkami. Ne všichni prvňáčci uměli plavat. O to větší mají radost 
z toho, že nyní skoro všichni uplavou dvanáct metrů. Gratulujeme. 
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Lyžařský výcvik žáků 
 

 Ve druhé polovině ledna se žáci všech ročníků zúčastní lyžařského výcviku 

v Horském resortu Dolní Morava. Zájem o kurz lyžování je v naší škole velký. 

Jsme rádi, že rodiče své děti ve sportovních aktivitách podporují.  
    
 

Mikuláš ve škole 
 

Dříve, než se 

Mikuláš se svoji 
družinou vydá ve 
večerních hodinách 
navštívit děti doma, 
přišel za námi do 
školy. Ve své zlaté 

knize měl napsané 
všechny dobré i 
špatné skutky. Děti 
čertovi slíbily, že se 
polepší, přednesly 
básničku a dokonce 

pro Mikuláše, 
anděla a čerta měly 
připravené obrázky. 
Nakonec anděl 
obdaroval všechny 

děti balíčkem 

dobrot. 
 
    
          Mgr. Soňa Filipová, ředitelka 
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Družina 
 

 Naši družinu i letošní rok provázejí čáry a kouzla inspirované Harry Potterem, 
Bradavicemi a čtyřmi kolejemi Havraspárem, Mrzimorem, Nebelvírem a Zmijozelem. 

Žáci postupně sbírají body do školního poháru. Často k nám zalétne sova Hedvika 
(pošta od Harryho), která nám prozradí další dobrodružství či tajnou misi. Jedno 
z nich byl velký famfrpálový turnaj, kdy si žáci zdobili košťata a létali na nich. 
 Říjen byl plný laskavosti. Žáci plnili každodenní úkoly, při kterých měli např. 
namalovat podzimní obrázky před školou, zeptat se dospělého, jaký měl víkend, 
pomoct kamarádovi, když mu něco nejde, předat srdíčko někomu blízkému, ...    

 V lese to byla taky samá zábava - stavěli jsme domečky pro zvířátka a když ještě 
rostly houby, poznávali jsme je a sbírali. Na konci října se pořádal Halloween plný 
čarodějů, duchů, upírů a spousty dalších strašidelných kostýmů a masek. Odpoledne 
jsme strávili v tělocvičně, kde na žáky čekala stanoviště - kvíz, házení kroužků na 
kužel, piškvorky, skládání kostry, skákání na monster stopy a slalom. Po splnění 

úkolů jsme ochutnali strašidelné dobroty.  
 

 
 

Při této příležitosti žáci vyzdobili družinu 
pavoučky a malovali obrázky do velké 
pavučiny. Chodbu nám zpestřily 
barevné masky, které jsou známé 

pro mexický svátek Den mrtvých. 
  
Věděli jste, že existuje Mezinárodní den 
pozdravů? My ano, a moc rádi jsme se 

učili pozdravy v mnoha jazycích. 
A abychom si je lépe zapamatovali, 
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vytvořili jsme kartičky ve tvaru ruky, kterou jsme vybarvili barvou vlajky dané země 
a přepsali jejich pozdrav v jejich jazyce. 
    

 Za celou družinu Vám přejeme pěkné Vánoce a šťastný nový rok 2024. 

                                      
          Vychovatelka Martina Derková 
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Opravdu vydařená členská schůze ČČK Mladkov  
dne 21. 9. 2023 

 

Letošní členská schůze se uskutečnila v netradičním prostředí a byla nezvykle rychle 
naplánována a připravena. Stačilo jen pár kilo brambor a ostatní ingredience 

na přípravu bramboráků, pár šikovných rukou a milé pozvání od Míly Kopecké na 
jejich dvoreček. Využily jsme také krásné teplé podzimní počasí a úspěch se dostavil 
v hojné účasti 18 „červenokřižaček“ (současný stav členek je 30).  Zkušené cukrářky 
pro nás upekly sladké dobroty ke kávičce a nechybělo pivečko i štamprličky na trávení 
a dobrou náladu. 
 

 
 

Při tak příjemné schůzi se nápady na společné výlety a další činnost našeho spolku 

jen sypaly. Domluvily jsme se na návštěvě podzimních zahrádkářských výstav 
v Letohradě i Častolovicích, na pravidelných společných vycházkách po okolí, 
na výjezdech do oblíbených kin pro seniory nebo na divadelní představení 
do nedalekých měst. Také jsme probraly detaily pořádání pravidelné charitativní 
sbírky pro Diakonii Broumov. 

Veselé povídání se protáhlo do večerních hodin, kde rozšířil naše řady manžel naší 

členky p. Štěpán, který nás s harmonikou doprovodil při zpěvu písní našeho mládí.  
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Vůně bramboráků, která se linula po okolí a k tomu sborový zpěv babiček, nenechali 
nikoho na pochybách, že zase 
„ženské z červeného kříže“ něco 

pořádají a jako vždy se skvěle 

baví. 
 
 
Nová zeleň v parčíku vedle 

úřadu městyse a okolo zastávky 

autobusu 
 

Stejně jako se zkrášlují i jiné 
obce, tak i naše členky se rovněž 
aktivně zapojily do zvelebování 
našeho městyse.  Pod vedením 

zkušené a úspěšné „zahradnice“ 
paní Chaloupkové, jsme osázely 
okolí zastávky autobusu vedle kostela. Paní  Bumbalíková zachránila celkem drahý 
keř zlatice při likvidaci parku na křižovatce. Ten byl z její iniciativy přesazen 
do parčíku u úřadu a následně s paní Chaloupkovou dosázely tento parčík ještě 
dalšími přebytky ze svých zahrádek.  
 

Děkujeme, vážíme si jejich dobrovolné akce a věříme, že se tento krok k vylepšení 
vzhledu Mladkova setká s kladnou odezvou. 
 
 

Charitativní sbírka pro Diakonii Broumov  
 

Tato sbírka probíhá každoročně již více jak 20 let a letos byla za ta léta nejúspěšnější. 
Mladkovu se podařilo nashromáždit 110 pytlů a 68 krabic všeho užitečného pro lidi, 
kteří tuto formu pomoci potřebují, a zcela bylo naplněno auto Diakonie.                                                      
Moc vám všem děkujeme za vaši solidaritu.  
 
Rovněž bychom rády poděkovaly za pomoc paní Hejtmánkové a Mužíkové, které vzaly 

za nás seniorky službu v klubovně při přijímání věcí do sbírky, abychom se mohly 
veselit na setkání důchodců. Také velké díky patří 
zaměstnancům městyse, panu Studenému a Filipovi, 
kteří pomohli paní Faltusové a Bumbalíkové nanosit 

všechny těžké pytle a krabice do auta Diakonie. 
 
    Za ČČK Mladkov Alena Kotyzová 

 

 
Vlčkovice 
 

Sousedské posezení s cimbálovou 
muzikou 
 

 V sobotu 21. 10. 2023 pořádal oblastní spolek 

ČČK Vlčkovice a Městys Mladkov sousedské posezení 
s cimbálovou muzikou v kulturním domě 
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ve Včkovicích. Návštěvníci měli možnost ochutnat několik druhů kvalitních 
moravských vín a posilnit se bohatým občerstvením. Příjemným zpestřením byly také 
výborné  posvícenské  koláče, 

které napekla vyhlášená 

kuchařka z restaurace 
Na Vleku v Pastvinách.  
 

Věříme, že se akce vydařila 
a všichni si cimbálovou 

muziku užili.  
 

Za ČČK ve Vlčkovicích  
Lenka Sokolíková 

 

          

Oblastní spolek ČČK ve Vlčkovicích plánuje v příštím roce  2024 tyto akce: 
 

Březen - Dětský karneval 
Červen - Dětský den 

Říjen - Sousedské posezení 
Datum a čas budeme upřesňovat. 

         

 
 

Mladí hasiči 
 

Zářím jsme zahájili novou sezónu v počtu 
5 starších a 9 mladších žáků. Pilně jsme 
podzimní tréninky trávili nacvičováním na Závod 
hasičské všestrannosti a brannosti (dále ZHVB), 

dále někteří z nás trénovali a rovněž celý podzim 

závodili v přeboru jednotlivce.  
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Prvním závodem pro nás byl cvičný ZHVB v Tatenicích 1. října, kam se z důvodu 
nemocnosti vydala pouze jedna hlídka mladších, která zde vybojovala nádherné 
3. místo.  

 

Ostrý ZHVB pořádaný okresním sdružením 
letos proběhl 7. října v Dolní Čermné, 
kde jsme se umístili takto: 

 starší z celkových 35 družstev skončili 

na 28. místě  

 mladší z celkových 44 družstev 

vybojovali krásné 14. místo   

 v kategorii dorostenek nás 
reprezentovala Nelča Michalčáková, 

která si vyběhla úctyhodné 4. místo.  
 

Podzimní část soutěže v přeboru jednotlivce 
mladých hasičů obsahovala 5 závodů, a to 
Třebovice, Hylváty, Mladkov, Černovír a 
Lanškroun. 

 
Během těchto závodů nás zastupovali a obsadili následující průběžné výsledky: 

 Barča Zvercová - 15. místo (z 54 závodnic) v kategorii mladších dívek, 

 Ondra Janča - 13. místo (ze 78 závodníků) v kategorii mladších chlapců, 

 Davča Zverec - 20. místo v kategorii mladších chlapců, 

 Míša Filip - 24. místo v kategorii mladších chlapců, 

 Toník Filip - 36. místo v kategorii mladších chlapců, 

 Ondra Kalášek - 72. místo v kategorii mladších chlapců, 

 Áďa Zvercová - 35. místo (z 69 závodnic) v kategorii starších dívek,  

 Natka Dušková - 47. místo v kategorii starších dívek,  

 Marťa Langer - 36. místo (ze 48 závodníků) v kategorii starších chlapců 

 
 

Souběžně se závodí také v kategoriích dorostů. Na podzim šlo o 3 závody, 
a to v Mladkově, v Černovíru a v Lanškrouně, kde nás zastupovaly následující 

dorostenky: 

 Áďa Zvercová - 17. místo (z 25 závodnic) v kategorii středních dorostenek,  

 Natka Dušková - 20. místo v kategorii středních dorostenek, 

 Nelča Michalčáková - 5. místo (z 15 závodnic) v kategorii starších dorostenek,  

 Kája Scholzová - 13. místo v kategorii 
starších dorostenek, 

 
Dále pro nás vedoucí zorganizovali 
halloweenskou party s kostýmy a 
občerstvením. Poté jsme nacvičovali 
vystoupení, které jsme slavnostně předvedli 
2. prosince na výroční valné hromadě.  

 
Nejprve jsme hráli pohádku "O požárnici 
Popelce", poté jsem pro hosty a hasiče 

zatančili a závěrem jsme všechny naladili na 
vánoční náladu naší písní.  
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           Ing. Martina Faltusová  

           vedoucí MH  
           SDH Mladkov  
TŘI OŘÍŠKY PRO HASIČKU 
 

Vypravěč    Popelka   Závodnice z Ruska - nemluvící 
macecha    Drizella   Rozhodčí – nemluvící 
Princ     Jiřík    Startér 

Hasič 1 – Vítek   Hasič 2 – Otík  Král  
  
Vypravěč: Před mnoha lety žil krásný princ ve svém mocném království. Naší hlavní 
hrdinkou je však Popelka, která téměř otročila na malém panství. Tatínek ji zemřel, 
když malá byla a nevlastní dcerou pro svou zlou macechu se stala. Macecha také svou 

vlastní dceru Drizellu měla a Popelce se proto šikana děla. Žádnou práci neudělala 

sama a z Popelky se téměř otrokyně stala.  
Macecha: Popelko, kdes dobu celou, svaly mě tu zimou zebou. Koukej zatopit 
v kamnech  a to rychle, dále své sestřičce porovnat ve skříni školní bichle.  
Drizella: Já potřebuji spíše vyžehlit prádlo, je nutné, aby se do večera vše zvládlo.  
Vypravěč: Popelky tatínek, dokud žil, tak šikovným požárníkem byl. Dcerka chtěla 
po tatínkovi být, tak se domluvila s přáteli, že musí vlastní jednotku mít. Na panství 

tři přátele měla a s nimi o požární ochraně snila.  
Popelka: Na požární techniku dost peněz nemáme,  i přesto dodržovat 
požární ochranu zvládáme.  Při zdolání požáru můžeme jednoduché hasební 
prostředky použít, například vědro nebo lopata nám mohou dobře posloužit.  

Hasič 1: Mým tajným snem je řádným strojníkem být, snad jednou budeme cisternu 
značky TATRA v majetku mít. 
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Hasič 2: Téměř u konce je dnešní odborný výcvik, rozejdeme se domů, 
než začneme mít v oku tik.  
Vypravěč: Popelka se z cvičení jednotky domů vracela, byla ve svých myšlenkách 

zcela ztracena. Jak tak šla, zakopla o kořen na cestě, ze stromu pak spadla větvička 

se třemi oříšky a zachytila se jí na vestě. 
Popelka: Co to je? Co jsem to chytila? To se mi ještě nestalo, aby lísková 
větvička takhle svítila.   
Vypravěč: Oříšky si proto řádně ukryla, tak aby žádná záře  vidět nebyla. Mezitím se 
princ a jeho společník Jiřík do lesa na lov vydali, k odpočinku a rozdělání ohně si 

však nevhodné místo vybrali. Zrovna když Jiřík buřtíky k opékání chystá, z ohýnku 
vyletí žhavá jiskra. Ta jiskra na suché místo dopadla a tím kraj lesa v požár přivedla.  
Jiřík: Co teď dělat, jak požár uhasit? Mám snad svůj meč vytasit?  
Princ: Co tě to napadá? Meč teď nic nezmůže. Jedině volat o pomoc pomůže. Volejme 
společně HOŘÍÍ, HOŘÍÍÍ, HOŘÍÍÍ… 
Vypravěč: O pomoc s požárem společně volali, na to, že rušili lesní zvířátka, 

vůbec nedbali. V tu chvíli je Popelka zaslechla a jako správný hasič se požáru nelekla. 
K místu zásahu bez strachu běžela, pak si vzpomněla na tu kouzelnou věc, co jí 
v kapse ležela. Jen co se prvního oříšku dotkla, vypadla z něj PS dvojka a džberovka. 
Popelka: Džberovou stříkačku obsloužit sama svedu, odborně tím hasební zásah 
provedu. 
Vypravěč: Popelka k požářišti přistoupila v převleku a Jiříkův lesní požár uhasila 

v cuku letu. Než ji princ stačil za záchranu života i lesních statků poděkovat, stihla se 
Popelka rychle a nenápadně zdekovat. Popelka se i se svým novým vybavením vrátila 
na statek a princ zatím vyvolal na zámku velký zmatek. 
Princ: Je ostuda co mohla způsobit naše neopatrnost, ta hasička ale projevila 
vynikající odbornou znalost.  Kdo to byl, chci rychle zjistit! 

Jiřík: Nebojte, výsosti, já vás budu před králem jistit.  

Vypravěč: Společně předstoupili před krále, který zrovna řešil, jakou zábavu předvést 
na bále.  
Jiřík: Že jsem tak pohořel, velmi se stydím, proto bychom měli udělat něco k motivaci 
lidí.  
Princ: Já tedy soutěž o Zlatou tretru ohlásím, poté nejlepšího požárníka vítězem 
vyhlásím. 

Vypravěč: Pan král princovu soutěž vybubnovat dal a oznámil, že poté se bude konat 
velký bál. V celém království se o tomto klání dozvěděli. I v sousedních zemích si 
o tom pověděli. Sešlo se spousta účastníků, většina z nich měla požární sport 
v malíku. Popelka a její kumpáni cvičili jako ďas, aby pak do  cíle doběhli v pravý 
čas. Soutěže se i macecha s Drizellou zúčastnit chtěly, požární sport však vůbec 

neuměly, Popelka věděla, že to ostuda bude. 

Macecha: Ta holka od popela nikam nepůjde. Nemůžu na tebe na bále dohlížet, 
zůstaneš doma a budeš hezky uklízet. 
Drizela: Princ si na bále s vítězkou zatančí, tu soutěž vyhraji, matko, nejanči. 
Vypravěč: Drizella s macechou se na klání i bál chystaly, mezi tím se k Popelce 
kámoši hasiči nenápadně dostali. Popelka druhý oříšek rozbila, překvapením 
až rovnováhu ztratila. V  rukou se jí nové tretry objevily, také dresy pro ni 

a kamarády, kteří velkou radost projevili. Dresy si všichni nandali a na královskou 
trať se vydali. Hlavním závodem je přebor jednotlivce, jehož plnění není pro žádné 
opozdilce. Na startu už stojí několik závodnic, všichni včetně Popelky nachystáni, 
Drizella však nemá nic. Chybí jí  proudnice, opasek i helma. Dostane neplatný pokus 

lemra. 
Startér: Závodníci na místa, připravte se, pozor, start! 
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Vypravěč: Drizella od počátku zaostává, poté bez nářadí na rozdělovači s pusou 
dokořán zůstává. Popelka s Ruskou závodnicí krok drží. Spoje krásně dává a závod 
vyhrává. Rozhodčí bílými prapory mávají a diváci Popelce ruce podávají. Vítězka 

přijímá gratulace. 

Popelka: Toto by jednou mohla být má práce. 
Vypravěč: Než Popelka na stupně vítězů vystoupí, s těmito slovy před ni macecha 
přistoupí. 
Macecha:  No co, že jsi zvítězila, svým outfitem bys na bále urazila. Taková hanba, 
již nejsi má dcera a provdat se budeš muset bez mého věna. 

Vypravěč: Popelka mírně odstoupí od davu, s tím si přeci poradí, nepotřebuje žádnou 
radu. Vyndá svůj oříšek, co asi tento ukrývá? Popelka krásnou plesovou róbu 
vyndává, macecha vzteky z toho omdlévá. Poté Popelka a celý její tým před krále 
předstoupí, vzorně jako jednotka v řad nastoupí. 
Král: Milá vítězko, gratuluji ti k tomuto klání a splním ti jakékoliv přání. 
Popelka: Děkuji výsosti, být hasičem je mým snem. Toužíme mít vlastní jednotku víc 

a víc každým dnem. Já jako velitel a chlapci by se vyučili hasičem a strojníkem. 
Vypravěč: Pan král krásnou stanici zbudovat dal, Vítek se zdatným strojníkem stal. 
A co naše Popelka? Byla z ní schopná velitelka. Otík byl nositelem dýchací techniky, 
celý sbor dodržoval i pravidla etiky. 
             KONEC!!! 

 

SDH Mladkov  
 

Ahoj Vám všem, 
 

 mám pocit, že letošní rok se překulil velmi rychle. Je to chvilka, co děti stály 

před školou a vítaly první školní den. Teď při pohledu z okna uvidíte nádherně 
zasněženou krajinu. No, a protože přišel prosinec, nadešel nám ten nejkrásnější čas 
v roce. Adventní předvánoční čas. 

 
A my si teď řekneme, co je nového u hasičů. 

Protože jsme zdárně ukončili sezónu všech soutěží, mohli se chlapi pustit 
do zazimování cvičiště. Odváží se vše, co na cvičišti nesmí zůstat, uklízí se stoly 
a lavice, zavírá se a vypouští voda, vše se uklidí a uzamkne na další sezónu. 
A protože ten čas opravdu letí, a protože Městys Mladkov pořídil na náš vánoční strom 
nové krásné ozdoby, čekal 

naše chlapy, ten největší 
úkol. Sundat všechny staré 

ozdoby a rozvěsit nové. 
Práce to není opravdu 
jednoduchá. Řetězy se 
na strom věší 

v několikametrové výšce 
z hasičské plošiny a venku 
již není úplně ideální 
počasí. Chlapi zde strávili 
celý víkend, a to i přesto, že 
venku pršelo. Ale ani celý 

víkend na tuto práci 

nestačil, a tak se museli 
v týdnu sejít znovu. Ale to 
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nebylo vše, přidala se pomocná ruka i při přípravě na vánoční jarmark a rozsvěcení 
vánočního stromu. A jak se to vše povedlo, jste mohli vidět 25. listopadu. Vánoční 
jarmark nabízel spoustu krásných vánočních věnců, svíček a různých milých 

vánočních drobností. U stromu voněl svařák, děti zpívaly vánoční písně a pak se už 

slavnostně rozsvítil náš vánoční mladkovský strom. Všude stáli lidé, povídali a smáli 
se, prostě krásná předvánoční nálada. A my bychom za toto všechno chtěli touto 
cestou poděkovat Městysi Mladkov. 

 
2. prosince se konala naše výroční členská 

schůze. Přivítali jsme na ní zástupce SDH 
Lichkov a starostu obce. Naše děti si pro nás 
připravily krásný program, poslechli jsme si 
zprávy o činnosti SDH a JSDHO a o činnosti 
mladých hasičů. Následovala večeře, kterou 
pro nás připravil pan Kubát, a pak už jsme 

se bavili a tancovali. 

 

Co nás čeká? 

V únoru bychom chtěli již tradičně 

připravit dětský karneval a zábavu pro 

dospělé. 
 

Výjezdová jednotka 

5. 9. byla naše jednotka přivolána 
k požáru nízké budovy v Lichkově. 
21. 11. se konal výcvik a školení 

o používání dýchací techniky. 
A to je vše. 
 

Přejeme Vám všem krásný předvánoční 
čas, plný pohody a klidu a ze všeho 
nejvíce Vám přejeme krásné prožití 

vánočních svátků strávených v kruhu 

svých nejbližších a nejmilejších. 
      
Krásné Vánoce Vám přeje SDH 
Mladkov.                                                                        Za SDH Mladkov Iva Novotná 
 

Lampionový průvod 
 

Tentokrát jsme se sešli 11. listopadu u vlakového nádraží 
s lampiony, lucerničkami a světýlky na našem již čtvrtém tradičním 

lampionovém průvodu. Účast byla opět hojná. Vydali jsme se tedy 
v obrovském zástupu po svíčkách k rozcestí U Křížku, kde stojí 
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Bergmanův kříž. Louče 
osvětlovaly toto krásné místo 
a z lesa byly slyšet zvuky zvěře. 

Po našem příchodu nás přivítal 

sám pan Bergman a řekl nám 
pár slov k tomuto místu. 
Pro někoho slova známá, 
ale troufáme si tvrdit, že pro 
většinu z nás neznámá. 

Nechybělo malé občerstvení, 
které bylo odměnou všem, 
kteří sem na toto krásné místo 
doputovali. 
Atmosféra podzimu, světýlka 
a historie tohoto místa v nás 

zanechaly příjemný pocit z této akce.  
 
 
 
 
Věříme, že vám 

opět bylo s námi 
aspoň chvilku mile 
a budeme se těšit 
na další ročník, 
kdy si opět 

zpříjemníme jeden 

z listopadových 
večerů. 
 

 

 
 

Mikuláš 
 

Mikuláš se svojí družinou opět 5. prosince 
navštívil Mladkov. Snažil se udělat radost 
svojí návštěvou všem dětem a z knihy hříchů 

každému z nich prozradil, v čem by se měly 
zlepšit, ale i pochval se děti dočkaly a čerti 
se do pekel vrátili zase sami.  

 
Věříme, že se tato tradice i nadále udrží 
a Mikuláš se svoji družinou i příští rok opět 
navštíví Mladkov.  
 
Všem přejeme vánoční svátky plné pohody 

a jen to dobré v roce 2024 a budeme se na 
vás těšit na akcích v roce 2024.    

      VS Dolany  
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Rozpis LSPP - stomatologie na rok 2024 
 

 LSPP je vykonávána od 8:00-11:00 
 

    TERMÍN POSKYTOVATEL PŘÍJMENÍ JMÉNO ADRESA ZZ TELEFON 

1.1.2024 

 

Vítková Eva 

Červená Voda 330 

(MOVIOM) 465 626 460 

6.-7.1.2024 

 

Vlasatá Lenka 

Jablonné n/d Orlicí,  

Na Dílech 622 465 642 765 

13.-14.1.2024 

 

Appl Martin Dolní Čermná 222 465 393 266 

20.-21.1.2024 

 

Beranová Renata 

Jablonné n/d Orlicí,  

U koupaliště 149 465 642 267 

27.-28.1.2024 

ABE Dent 

Lanškroun s.r.o. Bílý Aleš 

Lanškroun,  

Pivovarské nám. 561 465 324 829 

3.-4.2.2024 

 

Nováková Gabriela 

Lanškroun,  

Dukelských Hrdinů 615 604 749 331 

10.-11.2.2024 

 

Dunglová Stanislava Letohrad, Tyršova 259 972 324 447 

17.-18.2.2024 LaDentika s.r.o Faltusová Tereza 

Lanškroun,  

Českých bratří 519 467 771 918 
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24.-25.2.2024 

MUDr. Valentová 

Hana Hrdinová Michaela Lanškroun, Strážní 151 465 322 907 

2.-3.3.2024 

 

Jedličková Zuzana Bystřec 182 465 642 990 

9.-10.3.2024 Veselý zoubek s.r.o. Junková Aneta Žamberk, Školská 834 739 374 555 

16.-17.3.2024 

Dantex 

stomatologie s.r.o. Khmara Oleksii Letohrad, U Dvora 815 605 501 139 

23.-24.3.2024 

 

Kopecký Milan Lanškroun, Dobrovského 34 739 374 787 

29.3.2024 Veselý zoubek s.r.o. Mareš Miroslav Žamberk, Školská 834 739 374 555 

30.-31.3.2024 Marko Dent s.r.o. Marková Tereza Lanškroun, 5. Května 2 465 322 897 

1.4.2024 KDentika s.r.o. Nováková Klára Letohrad, Šedivská 339 605 598 958 

6.-7.4.2024 

ABE Dent 

Lanškroun s.r.o. Bílý Aleš 

Lanškroun,  

Pivovarské nám. 562 465 324 829 

13.-14.4.2024 
 

Pavlová Simona 

Žamberk,  

nám. Gen. Knopa 837 465 676 822 

20.-21.4.2024 

 

Šrámek Petr Letohrad, U Dvora 815 465 621 551 

27.-28.4.2024 

 

Vacková Jana Lanškroun, Hradební 227 465 322 348 

1.5.2024 

 

Valentová Hana Lanškroun, Strážní 151 465 322 907 

4.-5.5.2024 VebDent s.r.o. Vebrová Zdeňka Žamberk, Raisova 814 606 035 616 

8.5.2024 

 

Vlasatá Lenka 

Jablonné n/d Orlicí,  

Na Dílech 622 465 642 765 

11.-12.5.2024 

 

Appl Martin Dolní Čermná 222 465 393 266 

18.-19.5.2024 

 

Beranová Renata 

Jablonné n/d Orlicí,  

U koupaliště 149 465 642 267 

25.-26.5.2024 

ABE Dent 

Lanškroun s.r.o. Bílý Aleš 

Lanškroun,  

Pivovarské nám. 561 465 324 829 

1.-2.6.2024 

ABE Dent 

Lanškroun s.r.o. Bílý Aleš 

Lanškroun,  

Pivovarské nám. 562 465 324 829 

8.-9.6.2024 

 

Dunglová Stanislava Letohrad, Tyršova 259 972 324 447 

15.-16.6.2024 LaDentika s.r.o Faltusová Tereza 

Lanškroun,  

Českých bratří 519 467 771 918 

22.-23.6.2024 
MUDr. Valentová 

Hana Hrdinová Michaela Lanškroun, Strážní 151 465 322 907 

29.-30.6.2024 
 

Jedličková Zuzana Bystřec 182 465 642 990 

5.7.2024 Veselý zoubek s.r.o. Junková Aneta Žamberk, Školská 834 739 374 555 

6.-7.7. 2024 

Dantex 

stomatologie s.r.o. Khmara Oleksii Letohrad, U Dvora 815 605 501 139 

13.-14.7.2024 

 

Kopecký Milan Lanškroun, Dobrovského 34 739 374 787 

20.-21.7.2024 Veselý zoubek s.r.o. Mareš Miroslav Žamberk, Školská 834 739 374 555 

27.-28.7.2024 Marko Dent s.r.o. Marková Tereza Lanškroun, 5. Května 2 465 322 897 

3.-4.8.2024 KDentika s.r.o. Nováková Klára Letohrad, Šedivská 339 605 598 958 

10.-11.8.2024 Veselý zoubek s.r.o. Junková Aneta Žamberk, Školská 834 739 374 555 

17.-18.8.2024 

 

Pavlová Simona 

Žamberk,  

nám. Gen. Knopa 837 465 676 822 

24.-25.8.2024 

 

Šrámek Petr Letohrad, U Dvora 815 465 621 551 

31.8.-1.9.2024 
 

Vacková Jana Lanškroun, Hradební 227 465 322 348 

7.-8.9.2024 
 

Valentová Hana Lanškroun, Strážní 151 465 322 907 

14.-15.9.2024 VebDent s.r.o. Vebrová Zdeňka Žamberk, Raisova 814 606 035 616 

21.-22.9.2024 
 

Vlasatá Lenka 

Jablonné n/d Orlicí, 

 Na Dílech 622 465 642 765 

28.-29.9.2024 

 

Appl Martin Dolní Čermná 222 465 393 266 

5.-6.10.2024 
 

Beranová Renata 

Jablonné n/d Orlicí,  

U koupaliště 149 465 642 267 

12.-13.10.2024 
ABE Dent 

Lanškroun s.r.o. Bílý Aleš 
Lanškroun,  

Pivovarské nám. 561 465 324 829 

19.-20.10.2024 

ABE Dent 

Lanškroun s.r.o. Bílý Aleš 

Lanškroun,  

Pivovarské nám. 562 465 324 829 

26.-27.10.2024 

 

Dunglová Stanislava Letohrad, Tyršova 259 972 324 447 
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28.10.2024 LaDentika s.r.o Faltusová Tereza 

Lanškroun,  

Českých bratří 519 467 771 918 

2.-3.11.2024 

MUDr. Valentová 

Hana Hrdinová Michaela Lanškroun, Strážní 151 465 322 907 

9.-10.11.2024 

 

Jedličková Zuzana Bystřec 182 465 642 990 

16.-17.11.2024 

 

Nováková Gabriela 

Lanškroun,  

Dukelských Hrdinů 615 604 749 331 

23.-24.11.2024 

Dantex 

stomatologie s.r.o. Khmara Oleksii Letohrad, U Dvora 815 605 501 139 

30.11.-1.12.2024 

 

Kopecký Milan Lanškroun, Dobrovského 34 739 374 787 

7.-8.12.2024 Veselý zoubek s.r.o. Mareš Miroslav Žamberk, Školská 834 739 374 555 

14.-15.12.2024 Marko Dent s.r.o. Marková Tereza Lanškroun, 5. Května 2 465 322 897 

21.-22.12.2024 KDentika s.r.o. Nováková Klára Letohrad, Šedivská 339 605 598 958 

23.12.2024 

 

Nováková Gabriela 

Lanškroun,  

Dukelských Hrdinů 615 604 749 331 

24.12.2024 

 

Pavlová Simona 

Žamberk,  

nám. Gen. Knopa 837 465 676 822 

25.12.2024 

 

Vacková Jana Lanškroun, Hradební 227 465 322 348 

26.12.2024 

 

Valentová Hana Lanškroun, Strážní 151 465 322 907 

27.12.2024 VebDent s.r.o. Vebrová Zdeňka Žamberk, Raisova 814 606 035 616 

28.-29.12.2024 

 

Beranová Renata 

Jablonné n/d Orlicí,  

U koupaliště 149 465 642 267 

30.12.2024 

ABE Dent 

Lanškroun s.r.o. Bílý Aleš 

Lanškroun,  

Pivovarské nám. 561 465 324 829 

31.12.2024 

ABE Dent 

Lanškroun s.r.o. Bílý Aleš 

Lanškroun,  

Pivovarské nám. 561 465 324 829 

1.1.2025 

 

Dunglová Stanislava Letohrad, Tyršova 259 972 324 447 

4.-5.1.2025 LaDentika s.r.o Faltusová Tereza 

Lanškroun,  

Českých bratří 519 467 771 918 

11.-12.1.2025 

MUDr. Valentová 

Hana Hrdinová Michaela Lanškroun, Strážní 151 465 322 907 

Vypracovala: Martina Teinerová, OSK Litomyšl, září 2023 

   
 
 

Vánoční výdej živých kaprů 

Konati se bude v sobotu dne 23. 12. 2023  

od 9:00 - 11:30 hodin pod kulturním domem 

u klubovny MS v Mladkově.    

 

    Objednávky a informace u paní Kaláškové. 

    Tel.: 736 250 816 

 
 

 
Vánoční mše 

 

Letos dne 24. prosince se bude opět konat 

v kostele sv. Jana Křtitele v 17 hodin  

svatá mše vánoční. 
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Autobusové jízdní řády 2023/2024 
 

odjezdy směr Mladkov, u kostela – Králíky 
 

4:35 
(41) 

4:45 
(42) 

6:01 
(20) 

7:17 
(42) 

8:59 
(20) 
končí v 

Mladkově 

9:06 

 

13:02 
(20) 

13:56 
(42) 

14:26 
(20) 

15:01 

 

16:16 
(20) 

17:15 
(20) 

18:05 
(20) 

19:06 
(42) 

 

 
Poznámky:  

První dva ranní spoje do Králík odjíždí pouze z Mladkova. 

Ze zastávky Vlčkovice odjíždějí autobusy se 4-5 minutovým časovým předstihem. 
Pouze spoj po 7. hodině odjíždí z Vlčkovic o 6 minut dříve. 
Všechny spoje jedou pouze v pracovní dny. 
 

 
odjezdy směr Mladkov, u kostela - Žamberk 
 

4:42 
(20) 

5:52  6:55 
(20) 

7:26 
(42) 

9:00 
(22) 

10:59 
(20) 

12:59 
(20) 

13:58 
(20) 

14:01 
(10) 

15:01 
(20) 

16:15 
(20) 

16:59 
(20) 

17:59 
(20) 

 

 

Poznámky:  

Ze zastávky Vlčkovice odjíždějí autobusy se 3-5 minutovým časovým posunem. 
Všechny spoje jedou pouze v pracovní dny. 

 
 

10 – jede od 27.12.23 do 30.12.23 
20 – nejede od 23.12.23 do 31.12.23 
41 – jede od 1.7.24 do 31.8.24 
42 – nejede od 23.12.23 do 2.1.24, od 1.7.24 do 31.8.24 
 

Call centrum IDS IREDO: 491 580 333 

 
 

 

odjezdy směr Mladkov - Jeseník    odjezdy směr Mladkov - Praha  

 
 

 

R – k jízdence je možné zakoupit místenku 
† - jede v neděli a ve státem uznané svátky  
1 – jede v pondělí 

5 – jede v pátek 

6 – jede v sobotu 
18 – nejede 24.12.23  
Oba spoje zastavují jen na znamení nebo požádání. 

____________________________________________________________________________________ 
 

 

Otevírací doba lékárny v Mladkově 
 

 Pondělí  7:00 – 12:00   Tel.: +420 464 620 421 

 Úterý  11:00 – 16:00   Mobil: +420 725 893 079 

 Středa  7:00 – 12:00    

 Čtvrtek  12:00 – 17:00   Odborný zástupce: 

 Pátek  6:30 – 11:30   Mgr. Marcela Štěpánová 

 

11:23 
(1, 5, 6, R, †, 18) 

15:55 
(1, 5, 6, R, †, 18) 



30 
 

 



31 
 

 



32 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
86 milionů Kč do území s MAS ORLICKO, z.s. za rok 2023 

Prostředky na rozšíření míst pro mateřské školy, nové chodníky ve 4 obcích, moderní technika pro lepší 
podmínky hospodaření ve 14 zemědělských podnicích, nebo 370 rodinných domů, které mají našlápnuto 
k lepší bilanci nákladů na elektřinu díky stavebně-technických úpravám, či pořízení OZE. To je jen část bilance 
činnosti MAS ORLICKO, z.s. za rok 2023. 

V průběhu roku 2023 MAS ORLICKO, z.s. uzavřela 3 výzvy pro žadatele o dotaci (z toho 2 výzvy s průběžnou 

uzávěrkou) s celkovou hodnotou podpory projektových záměrů 46 405 708,69 Kč.  

Z Programu rozvoje venkova na podporu zemědělské činnosti získalo podporu celkem 14 žadatelských subjektů 

a bude jim poskytnuta dotace v celkové částce 6 959 759 Kč. Mezi podpořenými projekty jsou zejména nákupy 

zemědělských strojů a techniky pro polní hospodaření, nebo přepravníky zvířat. 

V Integrovaném regionálním operačním programu uspělo ve výzvě č. 1 celkem 5 projektových záměrů 

na výstavbu a rekonstrukci chodníků měst a obcí v celkové míře dotace 13 320 287,69 Kč. Ve 2. výzvě zaměřené 

na zvýšení kapacity mateřských škol získala dvě města dotační podporu v celkové výši 26 125 662 Kč.  

Od začátku roku 2023 nabízí MAS ORLICKO, z.s. bezplatnou podporu nízkopříjmovým domácnostem a seniorům 

s žádostmi z dotačního programu Nová zelená úsporám Light. Prozatím byla tato služba poskytnuta více než 

370 úspěšným žadatelům v území, kteří dohromady čerpali dotační částku více než 40 milionů korun na zateplení 

rodinných domů, případně na solární ohřev vody. 

Do konce roku 2023 plánuje MAS ORLICKO, z.s. další průběžné uzávěrky v již vyhlášených výzvách k podpoře 

výstavby chodníků a k navýšení kapacity mateřských škol. Dále je plánovaná i první uzávěrka 3. výzvy IROP 21 

zaměřené na podporu základních škol. Všechny tři průběžné uzávěrky proběhnou 4. prosince 2023. 

Výzva z Operačního programu Technologie a aplikace 

pro konkurenceschopnost byla vyhlášena 30. října 

2023 a je zaměřena na podporu technologických 

inovací pro mikro, malé a střední podniky za účelem 

zvýšení jejich konkurenceschopnosti. Alokace pro tuto 

výzvu činí 6 660 000 Kč dotační podpory. Termín 

ukončení příjmu projektových záměrů je 4. prosince 

2023. 

MAS ORLICKO, z.s. vám přeje úspěšný rok 2024 

a spoustu nových a užitečných projektů v území! 

 Jsme tu pro Vás. 
 

Bc. Kateřina Pešková, DiS., MAS ORLICKO, z.s. 
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V Ústí nad Orlicí vznikne centrum duševního zdraví. 
Zlepší dostupnost psychiatrické péče. 

 

Obyvatelé okresu Ústí nad Orlicí si oddechnou od neutěšené situace v oblasti 

psychiatrické péče. Organizace Péče o duševní zdraví reaguje na potřeby osob, 

kterým do života vstoupilo vážné duševní onemocnění, i jejich blízkých. 

V Ústí nad Orlicí otevře centrum duševního zdraví a zlepší dostupnost 

psychiatrické péče v celém okrese. Jeho založení výrazně podporuje Pardubický 

kraj, přispělo i Iveco Czech Republic, a. s. 
 

Největšími problémy jsou čas a vzdálenost 
V současné době čekají osoby s duševním onemocněním na setkání s psychiatrem 
i týdny, dlouhé jsou také rozestupy mezi jednotlivými kontrolami. Mnohdy musí 
klienti překonat poměrně náročné vzdálenosti z odlehlých částí lokality (např. Králíky, 

Česká Třebová), aby si dojeli pro tolik potřebnou péči. 
„Nedostupnost psychiatrické péče způsobuje, že osoby s duševním onemocněním často 

zůstávají osamoceni doma, nedocházejí na kontroly či vysazují medikaci, proto se jejich 
stav zhoršuje a v některých případech dochází i k hospitalizování až ve spádové 
nemocnici Havlíčkův Brod. Zde ztrácejí kontakt s rodinou a dovednosti potřebné 
pro samostatný život. To je důvod, proč Pardubický kraj systémově podporuje rozvoj 
služeb pro osoby s duševním onemocněním a vznik center duševního zdraví. Cílem je, 
aby v každém okrese našeho kraje působilo jedno centrum. Proto v příštím roce 

plánujeme podpořit vznik centra v Ústí nad Orlicí částkou 2 miliony korun,“ přiblížil 
situaci Pavel Šotola, radní Pardubického kraje zodpovědný za sociální věci a neziskový 
sektor. 
V současné době poskytuje Péče o duševní zdraví v okrese Ústí nad Orlicí pouze 

sociální služby a dlouhodobě spolupracuje se 120 klienty. 

 
Psychiatr i další členové týmu budou jezdit za klienty domů 
Centrum duševního zdraví přenese psychiatrickou péči ke klientům domů 
a do komunity. Jedná se o zdravotně sociální službu. Její podstatu tvoří 
multidisciplinární tým: psychiatr, klinický psycholog, zdravotní sestry, sociální 
pracovníci a peer konzultant (osoba s vlastní zkušeností s duševním onemocněním). 

„Všichni členové týmu jezdí za klientem domů či na jiné místo, a proto poskytují 
intenzivnější podporu. Mohou rychle reagovat na potřeby klienta, a tak například 
předcházet někdy zbytečným hospitalizacím,“ uvedl ředitel organizace Péče o duševní 
zdraví, Petr Pavlíček. 

 
Zdravotní část týmu podporuje klienta i jeho rodinu ve zvládání projevů duševního 

onemocnění, pomáhá s medikací nebo nastavením terapeutického plánu. Sociální 
pracovníci pomáhají při jednání na úřadech, nácviku péče o vlastní osobu nebo 
domácnost, s hledáním zaměstnání, a třeba i s aktivním trávením volného času. 
„Snažíme se, aby i osoby s vážným duševním onemocněním mohly žít dle své volby, 
zodpovědně k sobě i ostatním a současně, aby je přijímala také komunita,“ dodal 

Pavlíček. Služby budou moci využívat osoby starší 18 let, kterým do života vstoupilo 
vážné duševní onemocnění, jako je schizofrenie, bipolární poruchy aj. Služby jsou 

bezplatné. 

 
(zdroj:https://www.pardubickykraj.cz/aktuality/122562/v-usti-nad-orlici-vznikne-centrum-dusevniho-zdravi-zlepsi-
dostupnost-psychiatricke-pece-?pg=3) 

https://www.pardubickykraj.cz/aktuality/122562/v-usti-nad-orlici-vznikne-centrum-dusevniho-zdravi-zlepsi-dostupnost-psychiatricke-pece-?pg=3
https://www.pardubickykraj.cz/aktuality/122562/v-usti-nad-orlici-vznikne-centrum-dusevniho-zdravi-zlepsi-dostupnost-psychiatricke-pece-?pg=3
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Velký úspěch. Evropská unie přispěje na modernizaci 
silnice mezi Mladkovem a Jablonným nad Orlicí 
 

Pardubický kraj opět zabodoval při získávání dotací. V úterý 12. prosince byl 

na pravidelném zasedání mezinárodního monitorovacího výboru programu 

přeshraniční spolupráce Interreg Česko – Polsko 2021-2027 schválen projekt 

na modernizaci silnice II/311 mezi Mladkovem a Jablonným nad Orlicí. Na tento 

záměr poskytne Evropská unie krajské samosprávě podle aktuálního kurzu 

v přepočtu přes 130 milionů korun. Pardubickému kraji se podařil výjimečný 

úspěch a uspěl v tvrdé konkurenci ostatních regionů – českých i polských. 

Z celkem osmi podaných projektů totiž uspěly pouze dva. 
 

Unie se finančním příspěvkem snaží pomoci ke zlepšení přeshraničního dopravního 
spojení mezi obyvateli Pardubického kraje a polským okresem Kladsko. „Je to velice 
pozitivní zpráva, protože to usnadní lidem cestování do práce, na nákupy či na výlet. 
Záměr realizujeme s polskými partnery, kteří budou opravovat silnici na své straně 
hranice. To vše je součástí naší širší strategie, díky které s Polskem propojujeme 

pohraniční oblasti, zlepšujeme kvalitu cestování a odstraňujeme bariéry mezi našimi 
národy a regiony. Toto je další střípek v mozaice naší spolupráce a další budou už brzy 
následovat. Modernizací úseku silnice II/311 dojde i ke zvýšení bezpečnosti, protože 
modernizace silnic většinou řeší sjednocení šířky vozovky a další stavební úpravy. 
Interreg uvolní na český a polský projekt dohromady v přepočtu přes 180 milionů korun 
a velká část z nich poputuje k nám do Pardubického kraje,“ uvedl krajský radní 

pro evropské fondy Ladislav Valtr, který zastupuje Pardubický kraj v monitorovacím 
výboru Interreg. 
 

Termín zahájení prací na české straně zatím není přesně daný. Vše záleží například 

na tom, jak dopadne výběrové řízení na zhotovitele stavby. Administrativní část 
projektu se má stihnout v roce 2024, dokončení stavby je naplánované do konce roku 

2026. „V současnosti odhadujeme náklady naší části sdíleného projektu na zhruba 
170 milionů korun, dotace by podle aktuálního kurzu měla být zhruba 130 milionů. 
Poskytnutí finanční podpory nás těší a chceme co nejdříve zahájit přípravné práce. 
Jedná se o téměř desetikilometrový úsek a kromě sanace vozovky jsou v plánu 
například dělící ostrůvky a vjezdové brány na komunikaci,“ uvedl hejtman Martin 

Netolický a dodal, že spolupráce s Polskem i díky programu Interreg v posledních letech 
vzkvétá: „Již v minulosti jsme opravili například silnici III/04314 u Boříkovic a Červené 
Vody. Jsme úspěšní také v oblasti cestovního ruchu, kdy jsme se věnovali například 
zlepšení dostupnosti turistických atraktivit u Králického Sněžníku. Nedávno jsme získali 
dotaci na projekt Poznáváme přeshraniční opevnění, díky kterému dojde za 16 milionů 
korun k rekonstrukci vstupního objektu Tvrze Bouda a modernizaci tamních expozic. 

I na něm spolupracujeme s polskými partnery, a proto je nutné investovat 
i do infrastruktury, která je základem budoucího rozvoje našeho území,“ vysvětluje 
hejtman Martin Netolický. 
 

Opravy silnic, podpora cestovního ruchu i spolupráce bezpečnostních složek 
 

Již za pár týdnů budou zástupci programu Interreg rozhodovat o dalším 
přeshraničním projektu, na němž se chce podílet Pardubický kraj. Tím je společná 
reakce záchranných složek na změny klimatu, které s sebou přináší náhlé a extrémní 
změny počasí. 

 
(zdroj: https://www.pardubickykraj.cz/aktuality/123047/tz-velky-uspech-evropska-unie-prispeje-na-modernizaci-silnice-
mezi-mladkovem-a-jablonnym-nad-orlici) 

https://www.pardubickykraj.cz/aktuality/123047/tz-velky-uspech-evropska-unie-prispeje-na-modernizaci-silnice-mezi-mladkovem-a-jablonnym-nad-orlici
https://www.pardubickykraj.cz/aktuality/123047/tz-velky-uspech-evropska-unie-prispeje-na-modernizaci-silnice-mezi-mladkovem-a-jablonnym-nad-orlici
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Svatba na výroční 

republiky 
 

V naší obřadní síni v Mladkově oddal 
v so botu 28. 10. 2023 starosta 
městyse první snoubence. Slavnostní 
atmosféru snad zpříjemnily i děti 
z místní školy, které jim zazpívaly 
písničku a přednesly svá přání. Třeba 

tato premiéra bude inspirovat další 
mladé páry.  
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Setkání seniorů 
 

 Dne 10. listopadu se v odpoledních hodinách uskutečnilo setkání našich 

seniorů. Pobavit se přišla skoro polovina našich seniorů. Starosta seniory seznámil 
s akcemi a plány městyse Mladkov.  

O kulturní vystoupení se postaraly děti z naší základní a mateřské školy. K tanci 
a poslechu zahrál oblíbený Arnošt Štěrba. Občerstvení zajistila obsluha Domu hasičů 
a Městys Mladkov. 

 

 
 

Děkujeme všem seniorům za účast, dětem za krásný kulturní program a všem 

ostatním za zajištění této akce.       
           Ing. Roman Studený 
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Rozsvícení stromu 2023 
 

Je to již 10 let, kdy jsme poprvé nově ozdobili a rozsvítili nejvyšší vánoční strom 
v ČR, a kdy byl zapsán do národní knihy rekordů. V letošním roce ovšem dostal novou 
vánoční výzdobu. Strom je ozdoben 580 metry řetězů a 20 světelnými koulemi. 

Celkově strom ozařuje přibližně 8000 LED světýlek. Byla vyměněna i hvězda na jeho 
vrcholu. Již tradiční rozsvícení zahájily kulturním programem děti z naší školy 
a školky. Potom vystoupil pěvecký sbor Základní školy z Červené Vody. Následovala 

řeč pana kazatele R. Staňka a nakonec starosta městyse seznámil přítomné s novou 
výzdobou a strom byl společně rozsvícen. K občerstvení byl opět zdarma k dispozici 
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svařáček, čaj a vánoční mix. K zakousnutí přinesly naše ženy a slečny mnoho 
sladkých a slaných dobrot, děkujeme. 

  

 
 

Celou akci opět připravil a zajistil místní sbor dobrovolných hasičů, který také provedl 
náročnou vánoční výzdobu stromu a patří jim proto také velké poděkování.  
 

           Ing. Roman Studený 
 
 

Vánoční jarmark 
 

 Letošní druhý ročník jarmarku 
byl tak trochu zkouškou. 
Po loňském roce jsem chtěla konání 
jarmarku zkusit už dopoledne. 
Účast dopoledne byla překvapivě 

dobrá, klidnější než odpoledne 

a také se stavilo pár návštěvníků, 
kteří jeli kolem Mladkova, a upoutal 
je na křižovatce poutač na jarmark. 
Účast byla tedy nad naše očekávání. 
Přijelo k nám přes 20 prodejců 

s různými, zajímavými výrobky. 
Prodejců bylo více než loni :) a mít větší prostory, zaplnili bychom je také. Jsem moc 
ráda, že se podařil sehnat stánek s trdelníky, které nám provoněly náměstí. 
Kdo ochutnal, určitě nelitoval, byly výborné. 
  
 Tímto bych chtěla poděkovat všem, kdo jakkoliv pomohli tuhle akci pro vás 

uskutečnit. I těm, kdo přišli tuto akci podpořit. Také paním učitelkám z místní školy 

a školky za tvořivou zábavu pro děti. 
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Díky holkám za vánoční fotokoutek, manželům Celbovým za obstarání kávy a nápojů, 
Martinovi a Ivě J. za klobásy na grilu a Renče Š. za výborné zákusky ke kávě. 
Za sebe můžu říct, že se vánoční jarmark opět povedl a snad se líbil i vám. 

 

 Přeji všem krásný vánoční čas.        Pohanková L. 
 
 

Rozsvícení vánočního stromu ve Vlčkovicích 
 

 
 

 
 

První prosincovou sobotu se ve Vlčkovicích konalo historicky první slavnostní 

rozsvícení vánočního stromku. Následovala návštěva Mikulášovy družiny. Každé z dětí 

dostalo drobný dárek od krásného anděla a zlobiví čerti odešli s prázdnou.  
Těšíme se zase příští rok. 
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            Iveta Fendrichová 

 
 

Mladkovským kolejím je 150 let 
 

V roce 1842 započala stavba první parostrojní železnice Čech na trati Praha-Olomouc. 
Do užívání byla dána v roce 1845. Nástupiště byla tehdy vyhrazena pouze šlechtě, 

úředníkům, duchovenstvu a starostům obcí. Prostý lid mohl tak akorát mávat podél 
trati…  
Již v této době vznikl v Prusku úmysl prodloužit tamní dráhu Vratislav – Freiburg 

přes Kladsko a Mezilesí do Čech a napojit ji právě na trať Praha-Olomouc. Rakousko 
však tento návrh odmítlo. Avšak po prohrané válce v roce 1866 se Rakousko zavázalo 
vybudovat hned tři železniční spoje k pruským hranicím. Byla mezi nimi i dráha 
k Mezilesí.  
 Stavba trati začala na jaře 1872. Na Mlýnském kopci se s výkopovými pracemi 
začalo v květnu téhož roku. Stavbu prováděli bratři Jungové z Würtenbergu 

a pracovali zde Češi, Němci i několik set Italů. Pro místní pohostinství to byl zlatý důl. 
                 

 Již rok před započetím těchto prací žádali verměřovičtí a mladkovští o zřízení 
zastávek. Mladkov dostal následující odpověď od Ministerstva obchodu:  
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 „Žádané zřízení zastávky v Mladkově se z projekčních říšských směrnic a technických 
ohledů nemůže uskutečnit, ale není překážek v projektované stanici Lichkov uvést 

pojmenování Mladkov-Lichkov.“  

 
 

Přes různé peripetie byl provoz na trati Hradec Králové-Lichkov zahájen 14. 1. 1874. 

Jen pro zajímavost – první vlak na trati Ústí nad Orlicí - Letohrad vyjel až o tři čtvrtě 
roku později, a to 5. 10. 1874.  
  

Ještě před zahájením provozu projel přes 
Mladkov 19. 12. 1873 zkušební vlak 
s vyzdobenou lokomotivou. 10. 1. 1874 
lokomotiva Stuart Mill vedla služební 
vlaky s členy drážní komise z Letohradu 
do Lichkova a zpět. Kroniky 

zaznamenaly, že došlo k neplánovanému 
zdržení v Jablonném, neboť město kromě 

střelby z hmoždířů připravilo komisi též 
pohoštění. 
 
 Teprve roce 1899 byla kladně vyřízena žádost na zřízení vlakové zastávky 

v Mladkově. Stavba za částku 1760 zlatých byla dána do provozu 1. 10. 1899. 
Na darech a subvenci od státu se získalo dokonce 1950 zlatých. Přebytek peněz se 
použil k vylepšení cesty k zastávce. Mezi přispěvateli byli hrabě Althan, kníže 
Lichtenstein, společenstvo řemeslníků Mladkov, cyklistický spolek Adler, města 
Trutnov, Cheb, Ústí nad Labem a Terezín, Ústředí svazu Němců v Čechách a majitelé 
mladkovské tkalcovny A. Wolf a synové. 

 

V počátečních letech 1. světové války byla trať plně vytížena vojenskými transporty. 
Na východ cestovaly oddíly vojsk a zásoby munice, zpátky jezdili ranění a zajatci. 
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7. 12. 1918 přijel do Lichkova vlak s šedesáti vojáky s kulometem, aby zajistili 
pořádek a klid v pohraničí. V roce 1926 byl v úseku trati Lichkov – Kyšperk prvně 
zaveden traťový telefon. 

 

 Zvlášť silná přeprava 
materiálu byla v letech budování 
pohraničního opevnění. Koleje 
mezi Mladkovem a Lichkovem 
byly speciálním železničním 

pluhem zničeny. Železniční most 
byl opatřen plechovými kapsami 
pro uložení trhavin. Ty měla 
odpálit osádka řopíku 

zabudovaného do pilíře mostu.  
Po okupaci pohraničí se Jablonné 

stalo poslední stanicí na českém území. V letech 2. světové války došlo k modernizaci 
trati. Na tomto úseku jezdilo přes 70 pravidelných vlaků denně. Ke konci války 
přibývalo sabotáží na železnici, zvláště mezi Kyšperkem a Jablonným. Po válce vlaky 

pomáhaly osídlovat pohraničí. Již 26. 5. 1945 byl z Kyšperka vypraven obsazovací 
vlak, který vezl železniční zaměstnance k osídlení stanic v pohraničí. 
Vozy byly odekorovány závěsy věnců, prapory a hesly. Na ověnčené mašince byl nápis: 
„Ten den přišel“. 
 
 Parní lokomotivy byly postupně vytlačovány motorovou trakcí, až v roce 1978 

dojezdila poslední. V roce 1987 došlo také na mladkovskou zastávku. Technická 
příprava na stavbu nové zastávky probíhala od roku 1982. Kolaudace se uskutečnila 

4. 12. 1987, rozpočet činil 227 000 Kčs. Současně bylo vybudováno nové zpevněné 
nástupiště. 

Poslední velkou stavební událostí 
na trati byla její elektrifikace v roce 

2008. Současně se vybudovala 
čekárna poněkud vzdušného typu 
a uzavřela se pouhých 21 let stará 
bytelná zděná budova zastávky 
Mladkov. Její další osud je nejistý. 
Snad neskončí stejně jako naproti 

stojící drážní domek, který byl 

srovnán se zemí v březnu 2020. 
 
   Miloš Taraška 
 

   
   
 

Ozdoba náměstí 
 

Asi žádnému Mladkovákovi neuniklo, že z náměstí zmizel sloup se sochou Panny 
Marie a pískovcové zábradlí – balustráda – která sloup ohraničovala. Více informací 
k probíhající opravě se můžeme dočíst v minulém čísle čtvrtletníku. Zkrátka a dobře, 

můžeme se těšit, že snad již příští podzim se budeme opět moci kochat pohledem 

na dokonale zrestaurovanou památku. 

Jízdenka z roku 1906 

Mašinkou na 1. máje do Králík 
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Takto je psáno v kronice: 
„Ozdobou trhového prostranství je socha Marie Loretánské. Stojí na vysokém 
kamenném sloupu, na podstavci, ohraničena zábradlím z pískovce. Na podstavci je 

socha Marie s Ježíškem v náručí. Na sloupu je železná svítilna. Socha stojí na obecním 
pozemku a není zpráv o tom, od kdy zde stojí a kdo ji nechal postavit.“ Tak napsal 
farář Müller do farské kroniky. Z toho lze usuzovat na velké stáří sochy. V kronice 
je dále psáno, že v roce 1842 proběhla oprava a pozlacení sochy. To se opakovalo 
i v roce 1889.  

 Jistě si mnozí pamětníci vzpomenou na restaurování 
sloupu v relativně nedávné minulosti. Tedy ono to jen vypadá, 
že to bylo nedávno, ve skutečnosti od té doby uběhlo 41 let, 
psal se rok 1982. V archivu se zachovala Zpráva 

restaurátorské komise o pracích na rekonstrukci dříku 
sloupu. Ve zkratce je zde uvedeno, že byla vytvořena šablona 
v měřítku 1:1, která posloužila pro vysekání nového sloupu 
z přírodního pískovce. Na nový sloup byla osazena hlavice se 
sochou P. Marie. Socha byla restaurovaná v roce 1976, za tu 
dobu byla opět porostlá vegetací díky místnímu klimatu 

a blízkým stromům. Plastika byla očištěna vodou a v místech 
drobných poškození a spárách zaretušována umělým 
kamenem. Zkorodované a neúplné staré zlacení a podkladové 
laky byly lokálně barevně sjednoceny tak, aby dochované 
zlacení vyniklo. Plastika byla nakonzervována a napuštěna 
proti vegetaci. Podobně byla ošetřena i balustráda. Chybějící 

atributy tj. dvě jablka (koule o pr. 7cm) a žezlo P. Marie 
(výška cca 42cm) byly rekonstruovány z měděného plechu a pozlaceny plátkovým 
zlatem na 4/5 povrchu. Všechny práce byly prováděny dle přijatých restaurátorských 
zásad za velmi dobré spolupráce MNV. Bohužel odhad rozpočtu se v archivu 
nedochoval. 

  

 Tak ať se ta současná rekonstrukce vydaří.     Miloš Taraška 



45 
 

Pokračování zimních besed 
 

 I na tuto zimu se na Vás chystám s několika besedami. Popravdě, ještě můžou 
nastat (co se týká témat), nějaké změny, ale v tomto okamžiku mám tuto vizi: 

  
Leden – Obrazová kronika Mladkova 

 V roce 2024 budeme jistě velkolepě slavit 670 let od první písemné zmínky 
o tom, že zde existuje nějaký Mladkow – tedy dnešní Mladkov. Připravil jsem proto 
takového obrazového průvodce po dějinách Mladkova od počátku po současnost. 
Rovnou zde říkám, že jelikož je to obrazová záležitost, z té předfotografické historie se 

toho moc nedozvíte. 
  
Únor –  Mladkovští velocipedisté 

 Již máme za sebou několik ročníků Retrojízd, které předchází akci 
Retrovesnička. A tak jsme si řekli, že by bylo fajn udělat jakýsi vzpomínkový večer. 

Základem budou bezvadné youtube-videa Petra Hejtmánka a fotky z jízd. Akce však 

(pokud se nedomluvíme jinak) bude určena pro účastníky retrojízd. 
  
Březen – Archivní úlovky roku 

 Již v minulosti jsem sliboval, že to nejlepší a nejzajímavější z přírůstků 
do archivu Vám někdy budu s radostí prezentovat. Tak teď by to mohlo vyjít. 
 

 Je možné, že dojde k nějaké změně. Chtěl jsem udělat besedu na téma historie 
školy, ale trochu to závisí na tom, zda se mi podaří získat další podklady z okresního 
archivu.  
 Na každou besedu bude připraven plakátek s časem, místo bude tradičně Dům 

hasičů. Datum se budu snažit směřovat na polovinu příslušného měsíce. Info bude 
i na stránkách Mladkova a v apce Munipolis. Byl bych rád, kdyby upozornění 

na besedu bylo vyhlášeno i naším novým rozhlasem. 
 
        Na setkání s Vámi se těší Miloš Taraška 
 
A jeden hezký úlovek na závěr: 
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Příběhy z Orlických hor v komiksech 
 

 Právě vyšla kniha pro děti s názvem 

Příběhy z Orlických hor v komiksech. 

Na dvanácti příbězích a celkovém rozsahu 

112 stran formátu A4 kniha čtenáři představuje 

nejvýznamnější osobnosti orlickohorské historie. 

Dozvědí se v nich, kdo byli první obyvatelé, 

jak náročný byl život na horách, čím se zdejší 

lidé živili a jak vycházeli se svými sousedy. 

 

 Historie Orlických hor je velice dlouhá, 
neobyčejně zajímavá, plná zvratů a dramatických 
okamžiků. Málokterý žák se ale v hodinách dějepisu 
dozví o významných osobnostech a událostech, 

které formovaly kraj, kde žije. A přitom jejich 

příběhy zasazené do historických reálií jsou tím, 
co nám pomáhá mít pevně ukotvené kořeny v místě, 
z něhož pocházíme. Pokud chceme mladým lidem 
předat poselství minulých časů, je třeba jim historii 
zpracovat atraktivní formou. Komiksová kniha je 
právě tím vhodným nástrojem. 

 
Příběhy z Orlických hor v komiksech obsahují následující kapitoly: 

1) Příběh pravěký – bronzová sekyra s roztlučeným ostřím 

2) Příběh dřevařský – Kryštof Wenzell, potomek alpského dřevaře 

3) Příběh sklářský – rodina Fridrichů 

4 Příběh rekatolizační – Antonín Ignác Nepomuk Koniáš, zkráceně páter Koniáš 

5) Příběh podloudnický – Frantík Dvořák a Jan Štěpánek  

6) Příběh betlémářský – tragédie Josef Utze 

7) Příběh tkalcovský – tkadlec Josef Verner 

8) Příběh turistický – politik Jindřich Štemberka 

9) Příběh průmyslový – orlickohorský průmyslník František Karel Janeček 

10) Příběh předválečný – ženich Josef Navrátil 

11) Příběh poválečný – vysídlení původního německého obyvatelstva, Franz Köhler 

z Deštného 

12) Příběh sportovní – počátky lyžování  

 
Autorem rukopisu je publicista Radek Drahný, ilustrátorem Tomáš Chlud a odborným 
poradcem Bohumír Dragoun. 

 
Komiksová kniha Příběhy z Orlických hor v komiksech navazuje na již dříve vydané 
Příběhy z Krkonoš v komiksech a Příběhy ze Šumavy v komiksech. Ty vzbudily velký 
zájem čtenářů a my věříme, že i orlickohorské komiksy si najdou své čtenáře.  
 

Kniha bude v prodeji za 399 Kč u všech dobrých knihkupců, na regionálních 
informačních centrech nebo na e-shopu nakladatelství 

https://www.krasneknihy.cz/shop/. 
        nakladatelství Green Mango Vrchlabí 

https://www.krasneknihy.cz/shop/
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Poděkování… 
 

Když za námi přišel 
na konci října starosta 

městyse Mladkov a oslovil 
nás s prosbou o zhotovení 

přístřešku před místní 
prodejnou potravin, kde 
zrovna probíhala práce na 
výměně střešní krytiny, 
zdálo se nemožné ještě před 
zimou zakázku realizovat. 

Díky příznivému počasí, píli, 
ochotě a nadšení se však 
dobrá věc podařila.  

Chtěli bychom tímto 
poděkovat jmenovitě panu 
Petru Michalčákovi, Michalu 

Garnekovi, Vlastimilům 
Matoulkovým st. a ml., 
Miroslavu Marešovi, Tomáši 
Luxovi a Radku Jiruškovi, 
a především řezbáři Jindřichu 
Dolečkovi z Vlčkovic za 

nádhernou plastiku znaku 
a názvu městyse Mladkov. 

     

     
   Firma Griffin  
 

 
 
 

 

Tradice betlémů je v Česku stará přes 400 let, 
první byl vystaven v roce 1562 

 

 Česká republika je na špičce světového lidového betlémářství a betlémy 

objevíte během adventu a Vánoc skutečně všude, od maličkých, co se vejdou 
do ořechové skořápky, až po obří betlémské scény s postavami v nadlidské 
velikosti ze dřeva či slámy. Jesličky původně zdobily jen kostely a chrámy, 

postupně se ale rozšířily i do domácnosti lidí věřících i nevěřících. Betlémářství 
tak získalo v českých zemích bohatou tradici. Mezi nejznámější české betlémy 
patří Krýzovy jesličky a Proboštův třebechovický betlém. 
 První betlém v českých zemích mohli vidět lidé v Praze v roce 1562 v kostele 
sv. Klimenta, v dnešním areálu Klementina a někdejší jezuitské koleji. 
Byl vytvořený v jezuitské tradici, která zahrnovala i divadlo. Sloužil nejspíše 

pro vánoční žákovské hry. Podrobnosti o tom, jak vypadal, se již bohužel 
nedochovaly. Od této doby ale byly jesličky nedílnou součástí adventního 

i vánočního času. 
 
 

(zdroj: https://cesky.radio.cz/tradice-betlemu-je-v-cesku-stara-pres-400-let-prvni-byl-vystaven-v-roce-1562-
8769296) 

https://cesky.radio.cz/tradice-betlemu-je-v-cesku-stara-pres-400-let-prvni-byl-vystaven-v-roce-1562-8769296
https://cesky.radio.cz/tradice-betlemu-je-v-cesku-stara-pres-400-let-prvni-byl-vystaven-v-roce-1562-8769296
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